
1.12.2024 – 1. Adventní – Maranatha
Čtení: 1. Korint. 16,19-24; Zjevení 22,12-21

Písně:Advent, dnes je první advent; 
421 – Otevřete brány hradeb kamenných;

204 – Má duše Boha velebí; SVP – 463 – Jakož o tom proroci

„My  však  máme  občanství  v  nebesích,  odkud  očekáváme  i 
Spasitele, Pána Ježíše Krista“ (Filip 3,20).

Křesťané věří, že stráví věčnost na úžasném místě, ale málokdo o 
tom  chce  mluvit.  Jedním  z  nejpraktičtějších  a  nejinspirativnějších 
poselství Bible je učení o druhém příchodu Ježíše Krista. Tomuto tématu 
je věnována pětina Nového zákona. Když církev dospěje k závěru, že 
Pán svůj příchod odkládá, stává se neúčinnou. Mnoho lidí nevěří, že 
tento  svět  někdy  dospěje  ke  konci,  ale  Ježíš  řekl,  že  se  tak  stane 
(astronomové  a  fyzici  už  pravděpodobně  věří.  Stačí  sledovat  různé 
studie). 
C.  S.  Lewis  řekl:  „Od  té  doby,  co  křesťané  přestali  myslet  na  svět 
věčnosti, stávají se v tomto světě neúčinnými“.

Pro věřící je jednou z uklidňujících myšlenek víra, že Ježíš přijde 
znovu jako Král králů a Pán pánů. Když Bible mluví o budoucnosti, vždy 
hovoří  o  vyhlídce  na  setkání  s  Tím,  který  nás  miluje,  a  zároveň 
zdůrazňuje,  že se její  slova naplní.  Biblické předpovědi  o  budoucnosti 
nemůžeme ignorovat, ale nemusíme je dramatizovat. Věřím, že drama se 
odehrává na jiné úrovni.  Jsme povoláni  k  tomu,  abychom podporovali 
svatost  života.  Vytvářet  umělou  atmosféru  ohrožení  by  znamenalo 
falšovat skutečnost. Cílem není strašit, ale dávat naději.

Pozdravení:  „Pán  je  blízko“  (Filip  4,5)  je  jedním  z  nejsilnějších 
biblických zaslíbení. Bez tohoto zaslíbení nemáme žádnou naději, žádný 
příslib Kristova návratu, žádné povzbuzení k víře ve vzkříšení.
Když se začteme do textů Nového zákona, můžeme po apoštolu Pavlovi 
říci:  „Vím, kam jdu, nebojoval jsem proti  hříchu nadarmo, všechno má 
smysl“.  Je  skličující,  že  připomínka  „Pán  je  blízko“  je  určena 
(konzervativcům, „betonářům“). Moderní křesťané mají uhlazené, kluzké 
učení plné frází, ale ne konkrétností.  Můžete získat celý svět, oklamat 
lidi, ale škoda je napáchána na duši. 
„Snad  největším  žertem(vtipem)  v  pekle  musí  být  naprostá 
nepřipravenost křesťanů!“ - D.Wilkerson

Když se hlásá Kristův příchod,  výsledkem takového očekávání  je 
posvěcený  Kristem  život.  Víme,  že  jsme  poutníky  na  zemi.  Naše 
adresa, kde žijeme, se může ještě mnohokrát změnit, protože nejsme na 



místě,  kde  budeme  navždy.  Falešní  učitelé  hlásají,  že  všechny  cesty 
vedou do nebe. To je to, co lidé chtějí slyšet. Jediný problém je, že to není 
pravda.
„Hlásej  slovo  Boží,  ať  přijdeš  vhod  či  nevhod,  usvědčuj,  domlouvej, 
napomínej v trpělivém vyučování.Neboť přijde doba, kdy lidé nesnesou 
zdravé učení, a podle svých choutek si seženou učitele, kteří by vyhověli 
jejich přáním.Odvrátí sluch od pravdy a přikloní se k bájím“ (2 Tim 4,2-4).

Lidé se chtějí cítit dobře a nemyslet na Pánův druhý příchod. Obrátí 
se  k  bájím,  budou  věnovat  několik  týdnů  studiu  o  andělském  peří  a 
nevěnují ani týden studiu o druhém příchoduJežíše.

Apoštol Pavel uzavírá svůj list Korinťanům slovy: „Pán je blízko“. - 
Maranatha. (Maranatha – aramejský výraz, znamená: náš Pán [Maran] 
přichází [atha]. Tento výraz byl heslem vyzývajícím k bdělosti a očekávání 
Pánova příchodu).

Připravujeme se na setkání  s  oslaveným Ježíšem Kristem v naší 
nebeské  vlasti,  ale  proč  tak  hned  mluvit  o  věčnosti,  o  nepříjemném 
tématu? Přesně tak, dáváme přednost pozemským tématům, protože 
si myslím, že někteří lidé věří v nebe na zemi.„Nebe je lepší na zemi“ 
byl název jednoho koncertu. Na zemi není nic tak radostného, jako když 
jednoho dne uvidíte Ježíše takového, jaký je. Naděje světa je postavena 
na jistotě vlastnictví. Naděje křesťana, říká ap. Pavel, je Ježíš Kristus:
„Pavel, apoštol Krista Ježíše z příkazu Boha, našeho Spasitele, a Krista 
Ježíše, naší naděje“ (1 Tim 1,1).

Ježíš není jen vzpomínka, je to osoba, se kterou se setkáme. 
Církev Ježíše Krista je církví naděje. Stále něco očekáváme, máme 
plány a očekáváme, naplnění korunuje naše sny. Apoštol Pavel nám 
připomíná, že jsme ve světě cizinci. Nemusíte ani cestovat do jiné země, 
abyste se cítili  jako cizinci, stačí vyznat Ježíše jako svého Pána a jste 
cizinci,  fanatiky.  Nepatříme sem.  Tohle  není  náš  domov.  Pokud  na  to 
nebudeme pamatovat, můžeme se cítit frustrovaní.
Jsme tomuto světu na obtíž.„Ale naše vlast je v nebesích.“ 

Lidé se nevzdávají kvůli nedostatku víry, ale kvůli nedostatku naděje.
Nepatříme sem, máme rezervaci v nebi. Zde jsme pouze na dovolené.
Někteří  lidé jako by na to zapomněli,  nemyslí  na Otcův dům, ale mají 
nepořádek  v  celé  infrastruktuře  svého  života.  Je  třeba  nám  neustále 
připomínat, že Kristus může přijít kdykoli. Možná uslyšíme, že někdo, kdo 
byl dnes ráno ještě mezi námi, večer odešel na věčnost. Mnoho lidí, kteří 
se  těšili  dokonalému  zdraví,  zemřelo  náhle,  bez  varování.Pokud 
zemřeme jako omilosrdněni  – svatý,  budeme navždy svatý,  ale pokud 
zemřeme jako hříšníci, takovými zůstaneme navždy.

Který svět je mým pravým domovem?



Tento svět není mým domovem. Pouze jím procházím.
„Vždyť zde nemáme trvalý domov, nýbrž vyhlížíme město, které přijde“ 
(Židům 13,14).
Jako  křesťané  jsme  pouze  poutníky  v  tomto  světě,  který  není  naším 
domovem. Ještě nejsme doma. Musíme být opatrní v přemýšlení o tomto 
současném světě, ve kterém žijeme. Křesťan zde na zemi je stále mimo: 
vidí neviděné, slyší neslyšené a ví, že umírá, aby žil. Není tak důležité, 
zda známe znamení nebo vidíme příznaky Ježíšova příchodu, klíčové je, 
zda budeme připraveni, až přijde?

To, co se stalo za dnů Noemových, se bude opakovat na konci dějin. 
Můžeme si být jisti, že tento svět, definitivně skončí. Narodí se poslední 
dítě,  bude  uzavřeno  poslední  manželství,poslední  polibek,  poslední 
píseň. Mým cílem není strašit, ale nechat se vyburcovat Božím slovem, 
abychom byli ve střehu, pokud je konec na dohled.
„Den  Páně  přijde  jako  přichází  zloděj.  Tehdy  nebesa  s  rachotem 
zaniknou, vesmír se žárem roztaví a země se všemi lidskými činy bude 
postavena před soud.Když tedy se toto vše rozplyne, jak svatě a zbožně 
musíte žít vy,..“ (2 Petr 3,10-11). 
Když  nevíme,  kdy  bude  druhý  příchod,  jak  poznáme,  kdy  máme  být 
připraveni?
Ilustrace: Obchodní dům hledal zaměstnance. Jeden uchazeč napsal do 
životopisu:  „V  současné  době  prodávám  nábytek  na  níže  uvedené 
adrese. Moji vhodnost jako prodavače můžete posoudit, pokud přijdete a 
budete předstírat, že máte zájem o koupi nábytku. Až přijdete, poznáte 
mě podle zrzavých vlasů. A nebudu se ptát, kdo jste. Dovednosti, které 
předvedu při prodeji zboží, nebudou kvůli vám na odiv, ale půjde o můj 
obvyklý  každodenní  přístup  a  nijak  zvláštní  snahu  udělat  dojem  na 
potenciálního  zaměstnavatele.“Z asi  1500  uchazečů  získal  práci  tento 
muž.
Ježíš chce, abychom, až se vrátí, byli připraveni jako tento prodavač – 
neustále připraveni.
O kolik jsme této události blíže?

Pokud  je  Boží  otálení  pro  někoho  skličující,  představte  si,  jak 
frustrující  je  pro ďábla.  Ani  on neví,  kdy se Ježíš vrátí.  Ježíš nemá v 
úmyslu dát satanovi signál, kdy přijde. Snaží se co nejvíce lidí svést na 
scestí – obelhat.

Je zde plánovaný prvek překvapení. Apoštol Petr uvádí: „Den Páně 
přijde jako zloděj“. Naděje na Kristův návrat je motivací pro křesťanské 
jednání. Až však přijde konečné zúčtování, nebude žádné „zkusme to 
znovu“. Nebudou znít žádné poplašné zvony, žádné novinové titulky to 



nebudou  oznamovat  předem.  Jednoho  rána  se  neprobudíme  a 
neřekneme si: „Dnes je ten den“. Pánův den nás potká náhle. 
Je výsadou žít na zemi a připravovat se jako občan nového nebeského 
světa.
Vše je již na konci jednosměrné ulice a tam čeká Bůh.

Proč je dnes pro mě Maranatha důležitá?
To vše je víc než jen zajímavá slovní studie. Stejně jako první křesťané, 
kteří  používali  maranatha jako zvláštní  slovo k vyjádření své touhy po 
Ježíšově návratu, „blažená naděje“ na Jeho druhý příchod (Titovi 2,13) 
stále jasně hoří v našich srdcích.
I my říkáme: Maranatha! - "Pane náš, přijď!" A stejně jako oni spoléháme 
na spásu na skutečnost, že Ježíš přišel, aby s námi žil na Zemi a zemřel 
za nás na kříži. Maranatha! —"Náš Pán přišel!"
Pavel nám připomíná, že když čekáme na příchod našeho Pána, naše 
láska k Němu se projevuje tím, jak žijeme. Skutečná láska k Ježíši není 
jen hřejivý pocit, který zažíváme při zpívání chvalozpěvů v kostele. 
Milovat Ježíše znamená žít pro Ježíše.Maranatha!

Pokojný Adventní čas Přeje Š. Marosz


